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Op 13 maart 2025 stelde M.Y. Morkoç (GroenLinks) ons een schriftelijke vraag over
Gezonde singels voor gezonde vogels.

Inleidend wordt gesteld:
Vorige week publiceerde Open Rotterdam over de grote vogelsterfte in de singel aan de
Lange Hilleweg in Bloemhof. Het lijkt erop dat de singel in slechte staat verkeert. De
natuur en omwonenden zijn daar de dupe van. Vooral plastic afval en broodresten die in
het water terechtkomen zijn dodelijk voor vogels, maar ook ander zwerfafval. Zo
signaleren vrijwilligers van Zakkenvullers van Bloemhof dat er nu minder broodbakken
staan dan voorheen, terwijl die juist effectief waren in het voorkomen van
brooddumpingen.

Hieronder volgt de vraag en onze beantwoording:

Vraag 1:
Is het college op de hoogte van de vogelsterfte en grote mate van vervuiling in de
singel aan de Lange Hilleweg?

Antwoord:
Ja, ons college is hiervan op de hoogte. Bij deze singel worden veelvuldig eenden gevoerd
en er is veel zwerfvuil aanwezig.

Vraag 2:
Is het college het niet GroenLinks eens dat de gemeente verantwoordelijk is voor een
schone, gezonde singel en voor het voorkomen van vogelsterfte door zwerfvuil en
broodresten?
Ja, de gemeente is verantwoordelijk voor het schoonmaken en schoonhouden van de
singels die eigendom zijn van de Gemeente Rotterdam. Voor wat betreft het voorkomen
van vogelsterfte door zwerfafval en broodresten, hebben ook bewoners een
verantwoordelijkheid.
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Om een overvloed aan brood en dergelijks in de singels te beperken, is sinds enkele jaren
een voederverbod van kracht. Dit helpt om zowel het zwerfafval als vogelsterfte te
voorkomen.

a. Zo ja, op welke manier gaat het college deze verantwoordelijkheid invullen?
De wijkreinigingsteams van Stadsbeheer ruimen het zwerfafval aan de randen en oevers
van de singels op. Daarnaast heeft Stadsbeheer een vuilvisteam dat het zwerfafval
opruimt dat op de wateren drijft. Het afval onder water of andere materialen die in de
singels terecht zijn gekomen en gezonken zijn, worden apart geruimd of tijdens het
baggeren verwijderd.

Antwoord:
De gemeente heeft zeker een verantwoordelijkheid voor schone en gezonde singels, maar
ons college wil wel benoemen dat de gemeente dit niet kan realiseren zonder de
betrokkenheid van bewoners. Om een overvloed aan brood in o.a. singels te beperken, is
sinds enkele jaren een voederverbod van kracht.

3. Herkent het college het beeld dat er nu minder broodbakken staan dan eerder?
a. Zo ja, is het college bereid om zo snel mogelijk extra broodbakken rond de
Lange Hilleweg terug te plaatsen?
b. Zo nee, hoe duidt het college dan het signaal van de Zakkenvullers van
Bloemhof?

Antwoord:
Ja, er staan minder broodbakken in Bloemhof. Dat komt omdat deze niet goed beheerd1

werden en structureel vervuild waren met grofvuil en restafval. Daardoor moest de inhoud
van de bakken als restafval verwerkt worden. Wij zijn daarom niet voornemens om
opnieuw broodbakken te plaatsen. Bovendien worden de broodbakken in heel Rotterdam
langzaam uitgefaseerd op het moment dat een wijk voorzien wordt van GFE
wijkcontainers. Het moment waarop Bloemhof GFE-containers krijgt is op moment van
schrijven nog onbekend.

Voorts wordt door het raadslid gesteld:
Vrijwilligers van de vogelklas Karel Schot geven aan dat er opnieuw vogels zijn
binnengebracht met symptomen die kunnen wijzen op botulisme. Dit is extra zorgelijk
omdat in het verleden, onder andere in 2014, botulisme is geconstateerd in deze singel.
Die bacterie is gevaarlijk voor alle dieren (en overigens ook mensen) die in contact komen
met water uit de singel.

Vraag 4:
Is het college bereid om te onderzoeken of er opnieuw sprake is van botulisme in de
singel aan de Lange Hilledijk?
a. Zo ja, op welke termijn kunnen we de uitkomsten van dit onderzoek verwachten?
b. Zo nee, waarom niet?

1 Broodbakken worden beheerd door organisaties/partijen zoals verenigingen, moskeeën, buurthuizen,
speeltuinen, soms ondernemers. Zij houden toezicht op de broodbak en zetten deze idealiter in de avond
binnen.
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Antwoord:
Onderzoek naar botulisme wordt gedaan als meerdere kadavers worden aangetroffen,
waarbij een indicatie van botulisme wordt gesignaleerd. Recent zijn er opnieuw kadavers
aangetroffen langs de singel aan de Hilleweg. Voor een betrouwbare test op botulisme
moeten de vogels net overleden zijn of ziek worden binnengebracht bij Vogelopvang Karel
Schot. De recent gevonden vogels waren daarvoor helaas te lang dood. We hebben Karel
Schot gevraagd om te testen zodra er opnieuw zieke vogels van de Hilleweg binnenkomen
en ons daarvan op de hoogte te brengen. Hoewel de kans op botulisme klein lijkt, willen
we- net als de bewoners - duidelijkheid over de oorzaak van de herhaalde vogelsterfte
op deze locatie. De uitslag van een eventuele test duurt doorgaans enkele dagen tot een
week.

Vraag 5:
Met welke maatregelen wil het college besmettingen met botulisme en andere
gevaarlijke ziekteverwekkers in de toekomst voorkomen?

Antwoord:
Botulisme ontstaat door een bacterie die actief wordt in ondiep water waarin de
temperatuur boven de 20° Celsius uitkomt. Dat is in warme zomers niet te voorkomen. Het
college hecht belang aan een goede waterkwaliteit en daar zijn meerdere partijen voor
verantwoordelijk. Het waterschap bewaakt de waterkwaliteit en voert onderhoud uit,
zoals baggeren en het verwijderen van begroeiing. De gemeente verwijdert dode dieren
en is verantwoordelijk voor het rioolstelsel en de riooloverstorten. Nadat een
riooloverstort heeft plaatsgevonden wordt een gezamenlijk procedure gestart. Daarbij
neemt de gemeente zoveel mogelijk vuil water weer terug in het riool en het waterschap
spoelt daarna de watergang door totdat het zuurstofniveau weer op peil is. Bewoners
dragen ook bij aan een betere waterkwaliteit door geen etensresten, zoals brood, aan
vogels te voeren.
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